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     واره[منطقه بهداری استکهلم ]نشان

        

  بیمار  برای اطلاعات                                                                                                                        

                 

 اندشدهدیابت بارداری  دچار  برای کسانی که
 

 دیابت بارداری چیست؟ 
بارداری، دیابت بارداری نامیده می شود. خطر ابتلا به دیابت بارداری با طول مدت بارداری  قند خون بالا در دوران 

 افزایش می یابد و در یک سوم آخر بارداری بیشتر است. 
 

 ؟ مچرا به دیابت بارداری مبتلا می شوی
، مراقبت  ن ین اثرات انسولی  ن هورمونن است که در پانکراس تولید می شود. یکی از مهمتر از قند خون است.  انسولی 

ات هورمونن در دوران بارداری به این معنن است که بدن به تدری    ج  ن در  نسبت به اثر حساسیت خود را  تغیت  انسولی 
ن نام که در اصطلاح کاهش قند خون   ن بیشتر دهد دارد از دست می مقاومت به انسولی    تولید . بدن سعی می کند انسولی 

ن ر   ا به اندازه کافن افزایش دهد، قند خون بالا می رود. کند. اگر بدن نتواند تولید انسولی 
 

 چگونه تشخیص داده می شود؟
یا منحنن قند خون انجام می شود. این آزمایش به  خوراکی به اصطلاح آزمایش تحمل گلوکز    غربالگری یا تشخیص پس از 

گرم گلوکز )یک قند ساده( بنوشید و قند خون در تعداد دفعات   75این معنن است که می توانید یک محلول قند حاوی  
ن به معنای دیابت بارداری است. اگر   ی شود. مقادیر گلوکز بالای یک حد معی  مشخصی در طول آزمایش اندازه گت 

بالا باشد یا اگر زن باردار عوامل خطر ابتلا به دیابت    از اندازه بیش  ن  مامااز کلینک ویزیت   بهنگامخون  مقدار قند 
 انجام می شود.  تحمل گلوکز آزمایش  بارداری را داشته باشد، 

 
 چه کسانی به دیابت بارداری مبتلا می شوند؟ 

ن  یبهدار  در استکهلم، فراوانن دیابت بارداری در نقاط مختلف منطقه درصد متغت  است. هر فردی که در   18تا    4بی 
خانواده مبتلا به دیابت باشد، از نظر جسمی کم تحرک باشد، اضافه وزن داشته باشد یا در دوران بارداری وزن زیادی  
 به دنیا آورده اید 

ی
ی است. اگر در گذشته دیابت بارداری داشته اید یا بچه های بزرگ ،  اضافه کند، در معرض خطر بیشتر

ن به معنای افزایش خطر است.   این نت 
 

 خطرات قند خون بالا در دوران بارداری چیست؟ 
ن را در طول بارداری تحت تاثت  قرار دهد. قند به راحنر از جفت عبور می کند. زمانن که قند   قند خون بالا می تواند جنی 

ن   زنخون در  ن نت  ن    رود و  بالا می قند خون باردار بالا باشد، در جنی  ن تولید انسولی  را افزایش می دهد و باعث می شود   جنی 
ن سریعتر از حد معمول وزن اضافه کند.   جنی 

ن توضیحی برای این واقعیت است که کودک ممکن است بلافاصله پس از زایمان ن نت  ن در جنی  قند   ،افزایش تولید انسولی 
ن داشته باشد و بنابراین نیاز به تغذیه اضافن با   دارد. برای اطلاعات بیشتر به  شت  خشکیا  (آغوز) شت  ماکخون پایی 

 مراجعه کنید.  Bröstmjölksstimulering under graviditeten تحریک شیر مادر در دوران بارداریاطلاعات بیمار: 
 برای مادر و کودک بسیار خوب است.   ما  prognos یا  هیابا سطح قند خون نرمال شده، پیش آگ

 
 چگونه دیابت بارداری را درمان کنیم؟ 

 هدف از درمان، عادی سازی قند خون است. در درجه اول از طریق: 
 رژیم غذان  مناسب  •
 فعالیت بدنن روزانه •
 دخانیات مصرف خودداری از  •
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یجات و فیتر باشد. مهم است که در وعده های   کم داشته  ،رژیم غذان  باید کربوهیدرات های سری    ع ن اما سرشار از ستر
و وعده های غذان  را به طور مساوی در طول روز پخش کنید. به این ترتیب از پیک های بالای   پرخوری نکنید  ،غذان  

ی و  ه می شود.  اندوختهقند خون جلوگت  ن ذخت  دیابت   برای رژیم غذان  اطلاعات بیمار:  به برای اطلاعات بیشتر   انسولی 
 مراجعه کنید.  Kost vid graviditetsdiabetes بارداری

ن  ن به کاهش نیاز به انسولی  ن از راه  پیاده روی سری    ع روزانه یا معادل آن نت  کمک می کند.    افزایش حساسیت به انسولی 
 بلافاصله ظاهر می شود و در طول روز بافر می ماند. 

ً
گاهی اوقات درمان با غذای  اما  تأثت  مفید ورزش بر قند خون تقریبا

ن یا  و مناسب و افزایش ورزش کافن نیست،  ن استفاده از درمان دارون  با تزریق انسولی  ن   قرص متفورمی   مورد نیاز است.   نت 
 

ی  ن  با از جفت عبور می کند و   Metformin متفورمیر ی    شود باعث می افزایش حساسیت بدن به انسولی  ن کمتر تا انسولی 
 برای رسیدن به قند خون طبیعی مورد نیاز باشد. 

وع شود.  ن باید بلافاصله سرر  تکمیل شود، یا ارزیانر می شود که درمان با انسولی 
ن اضافن  گاهی اوقات درمان باید با انسولی 

ی  ن ممکن است لازم باشد  ا Insulin انسولیر ن نمی رسد. با افزایش مقاومت به انسولی  ز جفت عبور نمی کند و به جنی 
ن در دوران بارداری افزایش یابد.   دوزهای انسولی 

 
ن   تنظیم دوزهای انسولی 

ی
ی روزانه گلوکز را به عنوان مبنان  برای چگونکی طول بارداری  تمام در  مهم است که اندازه گت 

 . ادامه دهید 
 

 می افتد؟بعد 
ی
 از زایمان چه اتفاق

یت قریب به اتفاق موارد، می توان بلافاصله پس از زایمان  ن دوباره کاهش یافتو در اکتر   زمانن که نیاز بدن به انسولی 
ن را   ن و متفورمی  ی قند خون چند روز پس از زایمان برای اطمینان از داد  پایاندرمان با انسولی  قند   نرمال بودن. اندازه گت 

 خون بسیار مهم است. 
دهی پس از زایمان برای   وع سری    ع شت  هنگام تولد نوزاد، قند خون نوزاد در روز اول به طور مکرر چک می شود. سرر

ی از افت قند خون نوزاد بسیار مهم است. در صورت لزوم می تو  شت   آغوز را با دست دوشید یا یا   شت  ماک انجلوگت 
 به کودک داد.  خشک

 
 خطرات بلند مدت چیست؟ 

ن دارید.   اضافن ابتلا به دیابت بارداری به این معنن است که ظرفیت  ی برای تولید انسولی 
توانید بر توانان   شما نمی   کمتر

ن  بدن  ی کرد  ، اما از طریق یک سبک بگذارید ثت   تابرای تولید انسولی  ن جلوگت   سالم می توان از مقاومت به انسولی 
ی

زندگ
ن  و   را نرمال کنید و از نظر بدنن فعال بمانید خود کافن باشد. پس از بارداری، خوب است وزن   تولید شده بدن  تا انسولی 

ی   2. به این ترتیب می توانید از ابتلا به دیابت نوع دخانیات مصرف نکنید   جلوگت 
ی

کنید )خطر  در مراحل بعدی زندگ
ی بعد از ختم بارداری از این رو (. است٪50ابتلا    . از طریق درمانگاهتان مهم استپیگت 
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